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§ 1
Val av justerare och dag för justering 

Beslut 
Ordförande Christoffer Järkeborn (M) och vice ordförande Anders 
Göransson (S) utses att justera protokollet den 26 november 2019.
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§ 2
Godkännande av dagordning 

Beslut 
Dagordningen godkänns med följande tillägg:
 

 ärende 28, Skrivelse från (S) - Karolinskas varsel, en 
möjlighet för Södermalm och Stockholms stad 
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§ 7
Anmälan av protokoll från sociala delegationen 

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av protokollen.

Sammanfattning av ärendet 
Protokoll från sociala delegationens sammanträden den 5 november, 
8 november och 19 november 2019 anmäls.
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§ 8
Information från förvaltningen 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger informationen till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Stadsdelsdirektören informerar, efter fråga från Anders Göransson 
(S), om status för projektet med ett cykelstråk i Pålsundsparkens 
centrala del. Trafikkontoret har meddelat förvaltningen att projektet 
har gjort en omstart med ny projektledare.
 
Maria Klemets Hellberg har anställts som ny avdelningschef för 
sociala avdelningen och tillträder tjänsten den 8 januari 2020.
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§ 9
Månadsrapport oktober 2019 
SÖD 2019/1370

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 
månadsrapport för oktober 2019.
 

Särskilt uttalande
Anders Göransson m.fl. (S) och Birgitta Sevefjord m.fl. (V) lämnar 
ett särskilt uttalande (bilaga).

Sammanfattning av ärendet 
Månadsrapport per oktober med helårsprognos visar på en budget i 
balans efter resultatöverföring.

Individ- och familjeomsorg prognostiserar ett underskott om 19,0 
mnkr, ekonomiskt bistånd ett underskott om 6,0 mnkr, och 
stadsmiljö ett underskott om 1,5 mnkr.

Äldreomsorg prognostiserar ett överskott om 13,0 mnkr, förskola ett 
överskott om 5,0 mnkr och övrig verksamhet ett överskott om 10,0 
mnkr.

Övriga verksamhetsområden prognostiserar en budget i balans.

Sjukfrånvaron för augusti är 7,2 procent för rullande 12 månader.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 
 
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/1370-1 Tjänsteutlåtande Månadsrapport oktober 

2019
 SÖD 2019/1370-1.1 Bilaga 1 Ekonomiskt bistånd 2019
 SÖD 2019/1370-1.2 Bilaga 2 Uppföljning VOB
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 SÖD 2019/1370-1.3 Bilaga 3 Inskrivning Förskola 2019
 SÖD 2019/1370-1.4 Bilaga 4 Sjukfrånvaro
 SÖD 2019/1370-1.5 Bilaga 5 Beviljade medel KS
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§ 10
Förlängning av avtal med A&O Temabo AB avseende 
driften av Bergsunds vård- och omsorgsboende. 
SÖD 2019/1356

Beslut 
Stadsdelsnämnden rekommenderar kommunstyrelsen att förlänga 
avtalet med A&O Temabo AB avseende driften av Bergsunds vård- 
och omsorgsboende från och med den 1 oktober 2020 till och med 
den 30 september 2023.

Sammanfattning av ärendet 
Nuvarande avtal gäller från och med den 1 oktober 2017 till och 
med den 30 september 2020. Avtalet kan förlängas i ytterligare tre 
år med möjlighet till ytterligare förlängning om först tre år och 
sedan ytterligare två år. Längsta möjliga avtalstid är till och med 
den 30 september 2028. Överenskommelse om förlängning ska vara 
skriftlig och träffas senast nio månader före avtalstidens utgång.

Uppföljning av verksamheten sker genom äldreomsorgens modell 
för avtalsuppföljning där syftet är att säkerställa att entreprenören 
följer gällande avtal, förfrågningsunderlag och utfästelser i anbudet.

Uppföljningen visar att de boende får god omvårdnad och att det är 
en fungerande verksamhet.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/1356-1 Tjänsteutlåtande gällande förlägning av 

avtal med A&O Temabo AB avseende driften av Bergsunds 
vård- och omsorgsboende.
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§ 11
Ny gruppbostad samt åtta servicebostäder inom 
kvarteret Persikan och kvarteret Mangon 
Inriktningsärende
SÖD 2019/1436

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner fortsatt planering för en gruppbostad 
med fem lägenheter, samt åtta servicebostäder inom kvarteret 
Persikan samt kvarteret Mangon.

Sammanfattning av ärendet 
Staden följer löpande upp behovet av nya service- och 
gruppbostäder enligt lagen om stöd och service för vissa 
funktionshindrade (LSS). I östra delen av Södermalm har 
förvaltningen inlett planeringen för att inrymma en gruppbostad om 
fem lägenheter samt åtta servicebostäder. I nuläget planeras för 
inflyttning under 2022/23.

Utbyggnaden av fler grupp- och servicebostäder är en angelägen 
och högt prioriterad fråga för staden. De föreslagna bostäderna 
bedöms i detta skede vara ett lämpligt projekt.

Nämnden avser att ansöka om stimulansbidrag avseende 
förprojektering och beställarstöd i samband med tertialrapport 1 
2020.

Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden godkänner fortsatt 
planering för en gruppbostad med fem lägenheter samt åtta 
servicebostäder inom kv Persikan samt kv Mangon.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/1436-1 Tjänsteutlåtande gällande ny gruppbostad 

samt åtta servicebostäder inom kvarteter Persikan och 
kvarteret Mangon
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§ 12
Inkomna medborgarförslag 1 - 31 oktober 2019 
Beslut om hantering
SÖD 2019/1451

Beslut 
1. Medborgarförslag om farthinder på Hornsbruksgatan (dnr 

SÖD 2019/1399) överlämnas till trafiknämnden.
 

2. Medborgarförslag om fler badbryggor längs Årstaviken (dnr 
SÖD 2019/1406) lämnas till förvaltningen för beredning.
 

3. Medborgarförslag om sophämtning med häst på Södermalm 
(dnr SÖD 2019/1408) lämnas till förvaltningen för 
beredning.
 

4. Medborgarförslag om utredning av varmvattentillgång på 
Eriksdalsbadet (dnr SÖD 2019/1409) överlämnas till 
idrottsnämnden.
 

5. Medborgarförslag om katter på äldreboenden (dnr SÖD 
2019/1438) lämnas till förvaltningen för beredning.
 

6. Medborgarförslag om informationsskyltar om 
återvinningstationer (dnr SÖD 2019/1447) överlämnas till 
Stockholm Vatten och Avfall AB.

Sammanfattning av ärendet 
Under perioden 1 – 31 oktober 2019 har sex medborgarförslag 
lämnats in till Södermalms stadsdelsnämnd. Nämnden beslutar om 
förslagen ska beredas av förvaltningen eller hanteras på annat sätt, 
utifrån förslag från förvaltningen.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/1451-1 Tjänsteutlåtande Inkomna 

medborgarförslag 1-31 oktober 2019
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 SÖD 2019/1451-1.1 Bilaga 1 Medborgarförslag SÖD 
2019_1399 

 SÖD 2019/1451-1.2 Bilaga 2 Medborgarförslag SÖD 
2019_1406

 SÖD 2019/1451-1.3 Bilaga 3 Medborgarförslag SÖD 
2019_1408

 SÖD 2019/1451-1.4 Bilaga 4 Medborgarförslag SÖD 
2019_1409

 SÖD 2019/1451-1.5 Bilaga 5 Medborgarförslag SÖD 
2019_1438

 SÖD 2019/1451-1.6 Bilaga 6 Medborgarförslag SÖD 
2019_1447
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§ 13
Padelbanor på Södermalm 
Svar på medborgarförslag
SÖD 2019/595

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget.
2. Stadsdelsnämnden överlämnar medborgarförslaget till 

idrottsnämnden för vidare hantering.
 

Särskilt uttalande
Christoffer Järkeborn m.fl. (M), Anne-Lie Elfvén (L), Anna-Klara 
Müntzing (MP), Lars Rottem Krangnes (C) och Frida Bondesson 
(KD) lämnar ett särskilt uttalande (bilaga).

Sammanfattning av ärendet 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att 
anlägga padelbanor i Tantolunden och på Långholmen.

Stadsdelsförvaltningen uppskattar medborgarförslaget som innebär 
en utveckling av spontanidrotten inom stadsdelsområdet vilket är 
positivt ur folkhälsosynpunkt men även, vilket också anges i 
förslaget, bidrar till att öka den sociala samvaron i parkerna.

Eftersom padelbanor är att betrakta som idrottsanläggningar, som 
idrottsnämnden ansvarar för, föreslår förvaltningen att 
stadsdelsnämnden överlämnar medborgarförslaget till 
idrottsnämnden för vidare hantering.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/595-5 Tjänsteutlåtande padelbanor på Södermalm
 SÖD 2019/595-5.1 SÖD 2019,595 Bilaga Medborgarförslag
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§ 14
Padelbanor vid Bergsunds Strand och på Reimersholme 
Svar på medborgarförslag
SÖD 2019/754

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget.

Sammanfattning av ärendet 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att 
den ena eller båda grusbollsplaner som finns vid Bergsunds Strand 
och på Reimersholme omvandlas till padelbanor.

Stadsdelsförvaltningen anser att medborgarförslaget som innebär att 
Bergsunds Strand och Reimersholme tillförs padelbanor i grunden 
är ett positivt förslag då det skulle innebära en utveckling av 
spontanidrotten på Södermalm. Stadsdelsförvaltningen bedömer 
dock att det är värdefullt att bevara de aktuella bollplanernas 
nuvarande funktion, som är mångfunktionell, då de kan användas 
för olika aktiviteter, inte bara för bollspel.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/754-5 Tjänsteutlåtande gällande Padelbanor vid 

Bergsunds Strand och på Reimersholme
 SÖD 2019/754-5.1 SÖD 2019, 754 Bilaga 

Medborgarförslaget
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§ 15
Utegym i Vitabergsparken och ny gångväg i anslutning 
till Danviksbron 
Svar på medborgarförslag
SÖD 2019/868

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget.
2. Stadsdelsnämnden överlämnar önskemål till 

exploateringsnämnden att utreda möjligheterna att anlägga 
ett utegym i närområdet kring kvarteret Persikan, i samband 
med kommande grönkompensationsåtgärd från bygget av 
kvarteret Persikan.

Sammanfattning av ärendet 
Södermalms stadsdelsförvaltning har fått ett medborgarförslag om 
att anlägga ett utegym i Vitabergsparken och en ny gångväg i 
anslutning till Danviksbron.

I samband med den kommande utbyggnaden av kvarteret Persikan 
kommer det att göras en heltäckande inventering och översyn av 
alla gröna ytor för rekreation och parkaktiviteter som finns i 
kvarterets omland. Ansvaret att utveckla parkytorna kring nämnda 
kvarter ligger hos exploateringsnämnden. I detta arbete kan en 
lämplig plats för anläggning av ett eventuellt nytt utegym utredas.

Förvaltningen föreslår därför att nämnden överlämnar önskemål till 
exploateringsnämnden att utreda möjligheterna att anlägga ett 
utegym kring kvarteret Persikan. Om lämplig plats inte kan hittas i 
parkerna runt nämnda kvarter, kan förvaltningen i ett senare skede 
utreda om lämplig plats kan finnas i Vitabergsparken.

Exploateringskontoret har undersökt ett gångstråk vid Danviksbron 
enligt samma sträckning som förslagsställaren föreslår. Utredningen 
visade dock att ett gångstråk på nämnda plats skulle bli mycket 
kostsam och exploateringskontoret valde därför att inte gå vidare 
med arbetet.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
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Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/868-4 Tjänsteutlåtande gällande utegym i 

Vitabergsparken och ny gångväg i anslutning till 
Danviksbron

 SÖD 2019/868-4.1 SÖD 2019,868 Bilaga 1 
Medborgarförslaget

 SÖD 2019/868-4.2 SÖD 2019,868 Bilaga 2 Ytor vid 
Tegelviksgatan

 SÖD 2019/868-4.3 SÖD 2019,868 Bilaga 3 Avbäraren på 
Danviksklippan
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§ 16
Dansbana på Långholmen och upprustning av området 
kring Reimersholmsbron 
Svar på medborgarförslag
SÖD 2019/936

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar att förvaltningen med Statens 
fastighetsverk undersöker möjligheten att uppföra en dansbana på 
lämplig plats på Riddarholmen.

Sammanfattning av ärendet 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att 
anlägga en dansbana under Västerbron på Långholmen samt 
upprusta området kring Reimersholmsbron på Reimersholme.

Stadsdelsförvaltningen uppskattar medborgarförslaget som innebär 
att platsen under Västerbron aktiveras samt att strandremsan strax 
norr om Reimersholmsbron, på Reimersholme, rustas upp.

Beträffande förslaget att anlägga en dansbana under Västerbron, 
finns sedan tidigare ett beslut i stadsdelsnämnden, från den 22 maj 
2014, att medel för anläggandet av en parkouranläggning, i samma 
område som anges i medborgarförslaget, ska sökas från de centrala 
parkinvesteringsmedlen. Därmed är platsen inte möjlig att förse 
med en dansbana. Därutöver är det enligt förvaltningen inte 
lämpligt att placera en dansbana under Västerbron av 
brandsäkerhetsskäl då en sådan anläggning till stora delar utgörs av 
trä.

Stadsdelsförvaltningen anser att förslaget att rusta upp den del av 
strandremsan vid Reimersholmsbron som har erosionsskador är 
positivt och angeläget. Förvaltningen har för avsikt att under nästa 
år, 2020, se över vilka åtgärder som behöver genomföras och 
därefter ta ställning till vidare hantering.

Förslag till beslut
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förslag från 
majoriteten (bilaga) som innebär att förvaltningen med Statens 
fastighetsverk undersöker möjligheten att uppföra en dansbana på 
lämplig plats på Riddarholmen.
 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet ansluter sig till majoritetens 
förslag.
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Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att samtliga närvarande partier ställer sig 
bakom majoritetens förslag och finner att nämnden beslutar i 
enlighet med det.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/936-5 Tjänsteutlåtande gällande - Dansbana på 

Långholmen och renovering av området kring 
Reimersholmsbron
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§ 17
Hundrastgård för små hundar i Vitabergsparken 
Svar på medborgarförslag
SÖD 2019/1048

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget.

Sammanfattning av ärendet 
Södermalms stadsdelsförvaltning har fått ett medborgarförslag om 
att inrätta en hundrastgård för små hundar i Vitabergsparken.

Det finns många behov och önskemål om användning av stadens 
offentliga rum. Förvaltningen har idag inga planer på att anlägga 
ytterligare en hundrastgård för små hundar. Förvaltningen kommer 
att följa hur den planerade hundrastgården vid Katarina Bangata 
kommer att användas. Om behov uppstår för ytterligare en 
hundrastgård för små hundar kommer förvaltningen att se över 
eventuella möjligheter att anlägga en i närområdet inklusive 
Vitabergsparken.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/1048-4 Tjänsteutlåtande gällande hundrastgård 

för små hundar i Vitabergsparken
 SÖD 2019/1048-4.1 SÖD 2019,1048 Bilaga 1 

Medborgarförslaget
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Södermalms stadsdelsnämnd Protokoll nr 12/2019

2019-11-19

§ 18
Åtgärder i Drakenbergsparken 
Svar på medborgarförslag
SÖD 2019/1108

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget.

Sammanfattning av ärendet 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att 
genomföra åtgärder till förmån för barn, barnfamiljer och bin i 
Drakenbergsparken.

På den föreslagna platsen finns idag odlingsföreningen Odla ihop. 
Det är en öppen förening där vem som helst kan bli medlem. I 
föreningens odlingar finns bivänliga växter och sittmöjligheter. 
Förvaltningen föreslår att medborgarförslagets förslagsställare 
gärna kan ta kontakt med Odla ihop för att framföra sina idéer.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/1108-4 Tjänsteutlåtande gällande åtgärder i 

Drakenbergsparken
 SÖD 2019/1108-4.1 SÖD 2019,1108 Bilaga 1 

Medborgarförslaget
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Södermalms stadsdelsnämnd Protokoll nr 12/2019

2019-11-19

§ 19
Byggande av trappa, drickfontäner och fler 
papperskorgar 
Svar på medborgarförslag
SÖD 2019/957

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget.
2. Stadsdelsnämnden överlämnar de delar av 

medborgarförslaget som rör skolgårdsmark till 
Skolfastigheter i Stockholm AB, SISAB.

 

Särskilda uttalanden
Christoffer Järkeborn m.fl. (M), Anne-Lie Elfvén (L), Anna-Klara 
Müntzing (MP), Lars Rottem Krangnes (C) och Frida Bondesson 
(KD) lämnar ett särskilt uttalande (bilaga).
 
Anders Göransson m.fl. (S) och Birgitta Sevefjord m.fl. (V) lämnar 
ett särskilt uttalande (bilaga).

Sammanfattning av ärendet 
Södermalms stadsdelsförvaltning har fått ett medborgarförslag om 
att bygga en trappa i Sickla park, sätta upp fler drickfontäner i 
Hammarby Sjöstad och på skolan Ekens gård samt placera ut fler 
skräpkorgar på skolan Ekens gård.

Att anlägga en trappa där genvägen löper innebär ett ingrepp i 
naturreservatet Sickla park. Ingreppen kan påverka floran och 
faunan i reservatet och förvaltningen anser det därför inte lämpligt 
att anlägga en trappa där genvägen löper.

I det kommande större parkupprustningsprojektet Sickla park 
kommer förvaltningen att se över möjligheterna för en eventuell 
vattenutkastare. Från vattenutkastaren går vattenstrålen ned mot 
marken och det är enkelt att fylla på en vattenflaska eller liknande.

Förvaltningen föreslår att förslagen om dricksvattenfontäner och 
fler skräpkorgar på skolgårdsmark överlämnas till stadens bolag 
SISAB, Skolfastigheter i Stockholm AB, eftersom SISAB har 
ansvar för skolgårdsmark.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
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Södermalms stadsdelsnämnd Protokoll nr 12/2019

2019-11-19

 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/957-4 Tjänsteutlåtande gällande byggande av 

trappa, drickfontäner och fler papperskorgar
 SÖD 2019/957-4.1 Bilaga 1 Medborgarförslaget
 SÖD 2019/957-4.2 Bilaga 2 Sickla park naturreservat
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Södermalms stadsdelsnämnd Protokoll nr 12/2019

2019-11-19

§ 20
Motion om satsa på ett litteraturhus 
Svar på remiss från kommunstyrelsen dnr KS 2019/764
SÖD 2019/945

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen.

Sammanfattning av ärendet 
Stadsdelsnämnden har på remiss från kommunstyrelsen fått en 
motion om att satsa på ett litteraturhus. Skribenterna föreslår att 
kommunfullmäktige beslutar att Stockholms stad inrättar ett 
litteraturhus och att staden utreder möjligheterna att placera 
litteraturhuset i Medborgarhusets lokaler på Medborgarplatsen.

Förvaltningens uppfattning är att stora delar av vad det föreslagna 
litteraturhuset ska kunna erbjuda redan finns etablerat i Kulturhuset 
Stadsteaterns verksamhet.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/945-2 Tjänsteutlåtande - svar på remiss Motion 

om satsa på ett litteraturhus
 SÖD 2019/945-1.1 Motion om satsa på ett litteraturhus 
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Södermalms stadsdelsnämnd Protokoll nr 12/2019

2019-11-19

§ 21
Yttrande över ansökan om serveringstillstånd, Gelateria 
Amore, Långholmsgatan 5 
Remiss från tillståndsenheten dnr 9.1.1-8775/2019
SÖD 2019/1391

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd 

för Gelateria Amore, Långholmsgatan 5, måndag till söndag 
kl 11.00 till 22.00, för allmänheten, i restaurangen och 
måndag till söndag kl 11.00 till kl 22.00 i uteserveringen 
samt måndag till söndag kl 11.00 till 22.00 catering.

2. Beslutet justeras omedelbart.
 

Jäv
Anne-Lie Elfvén (L) anmäler jäv och deltar inte i behandlingen av 
ärendet.

Sammanfattning av ärendet 
Socialförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en ansökan om 
serveringstillstånd för Gelateria Amore, Långholmsgatan 5. 
Förvaltningen har inget att invända mot ansökan.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag och att beslutet justeras omedelbart.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/1391-3 Tjänsteutlåtande serveringstillstånd 

Gelateria Amore
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§ 22
Rapportering av ej verkställda beslut enligt 
socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service till 
vissa funktionshindrade (LSS) kvartal 3, 2019 
SÖD 2019/1414

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av rapporten.

Sammanfattning av ärendet 
Under kvartal 3 2019 rapporterade Södermalms stadsdelsnämnd 60 
individrapporter till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) 
avseende ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen (SoL) och 
lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS).
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/1414-1 Anmälan till SDN - Rapportering av ej 

verkställda beslut enligt SoL och LSS kvartal 3
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§ 23
Anmälan av delegationsbeslut 
SÖD 2019/1369

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av delegationsbeslut.

Sammanfattning av ärendet 
Följande delegationsbeslut anmäls vid nämndens sammanträde:
 

 överenskommelse om avgångsersättning (dnr SÖD 
2019/1506)

 överenskommelse om avgångsersättning (dnr SÖD 
2019/1521)
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Södermalms stadsdelsnämnd Protokoll nr 12/2019

2019-11-19

§ 24
Anmälan av protokoll från pensionärsrådet 
SÖD 2019/853

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av protokollet.

Sammanfattning av ärendet 
Protokoll från rådets sammanträde den 11 november 2019 anmäls.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/853-13 Protokoll nr 10 pensionärsrådet 2019-11-

11
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2019-11-19

§ 25
Anmälan av protokoll från Södermalms styrgrupp Barn i 
behov av särskilt stöd, BUS 
SÖD 2019/1410

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av protokollet.

Sammanfattning av ärendet 
Protokoll från styrgruppens sammanträde den 24 september 2019 
anmäls.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/1410-3 Protokoll 2019-09-24
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2019-11-19

§ 26
Anmälan av protokoll från rådet för 
funktionshindersfrågor 
SÖD 2019/854

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av protokollet.

Sammanfattning av ärendet 
Protokoll från rådets sammanträde den 12 november 2019 anmäls.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/854-13 Protokoll nr 10 rådet för 

funktionshindersfrågor 2019-11-12
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§ 27
Övriga frågor 
 
Inga övriga frågor att behandla vid sammanträdet.
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2019-11-19

§ 28
Skrivelse från (S) - Karolinskas varsel, en möjlighet för 
Södermalm och Stockholms stad 
SÖD 2019/1542

Beslut 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda ärendet.

Sammanfattning av ärendet 
Anders Göransson (S) väcker ett ärende genom skrivelsen 
Karolinskas varsel - en möjlighet för Södermalm och Stockholms 
stad.

Förslag till beslut
Ordföranden föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att 
bereda ärendet.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt ordförandens 
förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/1542-1 Skrivelse (S) - Karolinskas varsel, en 

möjlighet för Södermalm och Stockholms stad
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Bilaga § 9 – särskilt uttalande (S) och (V) 

 

2019-11-19 

Ärende 9 

Månadsrapport för okt 2019 

 

Anders Göransson m.fl. S 

Birgitta Sevefjord m.fl. V 

  

 

Särskilt uttalande  

Antalet boende på vård- och omsorgsboende i genomsnitt under året är 45 färre (-

6%) än vad som budgeterats i verksamhetsplanen och 48 färre än 2018.  

 

Som en konsekvens väntas ett överskott för året på 13 miljoner inom 

äldreomsorgen. Skillnaden är så stor att vi menar att det vore motiverat att gå 

igenom avslag, överklaganden, fällande domar etc. vad gäller vård- och 

omsorgsboende på ett mer sammanhållet sätt. Inte minst då det är en fråga som 

ofta engagerar medborgarna.  

 

Underskottet på sex miljoner inom ekonomiskt bistånd är en annan post som 

väcker förvåning. I februari 2019 gjordes bokslut över den rödgrönrosa 

mandatperioden 2014–2018. Vi kunde då konstatera att fler Söderbor än någonsin 

hade arbetat samtidigt som allt färre fått ekonomiskt bistånd. Mellan 2014 och 

2018 sjönk antalet hushåll med bistånd med över 30%, kostnaden med 22% (13 

miljoner). Minskningen skedde allt snabbare fram till 2018 då både bistånd och 

antalet hushåll visade en marginell ökning. För att möta ökningen initierade vi ett 

särskilt projekt riktat mot de nyanlända som bor i stadsdelen.   

 

Om vi jämför 2019 med 2018 så ser vi ut att landa på en kostnadsökning med en 

dryg miljon kronor. Givet att vi såg en ökning med 400 000 kronor redan 2018 var 

det förvånande att den grönblå majoriteten trots detta valde att budgetera med en 

kraftig minskning av kostnaderna. Lägger vi dessutom till neddragningen av den 

aktiva arbetsmarknadspolitiken och de s.k. Stockholmsjobben, som de grönblå 

genomfört, blir beslutet att minska budgeten för ekonomiskt bistånd än mer 

obegripligt.  

 

För verksamhetsområdet individ- och familjeomsorg prognostiseras ett underskott 

om 19,0 miljoner kronor. Samtidigt har stadsdelen fått tillbaka 3,9 miljoner kronor 

retroaktivt från försäkringskassan. Det reella underskottet är således en bit över 20 

miljoner kronor. Även här hade vi en svag ökning 2018 som de grönblå mötte 

med en budget för 2019 på lägre nivå än kostnaderna föregående år. Det finns all 

anledning att återkomma.   
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Bilaga § 13 – särskilt uttalande (M), (L), (MP), (C), (KD) 
 

 

 

Södermalms stadsdelsnämnd  

 

2019-11-19 

Ärende 13 

 

Padelbanor på Södermalm  

 

Christoffer Järkeborn m.fl., M 

Anne-Lie Elfvén, L 

Anna-Klara Müntzing, MP 

       Lars Rottem Krangnes, C 

       Frida Bondesson, KD 

  

  

  

 

 

 

Särskilt uttalande 

Vi instämmer i det positiva i tanken med ökad tillgänglighet till spontanidrott, där människor 

som inte tidigare känner varandra möts och att det såsom i Vintervikens padelbanor är tillgänglig 

utomhus och utan kostnad. Detta som komplement till de padelbanor som finns och drivs av 

privata aktörer. 

 

Med tanke på det höga besökstrycket i parkerna på Södermalm och att befolkningen ökar är 

viktigt att värna befintliga grönytor i parkerna. Därför ser vi gärna att idrottsförvaltningen 

tillsammans med trafikförvaltningen undersöker om det finns ytor som idag är hårdgjorda och 

som kan omvandlas och tas i anspråk för offentlig och kostnadsfri padelbana utomhus, på 

lämplig plats i stadsdelen.  En möjlighet är också att det finns skolgårdar där detta kan ses som 

ett positivt tillskott och kan användas av allmänheten efter skoltid, på helger och lov, vilket i så 

fall bör undersökas med utbildningsförvaltningen. 
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Bilaga § 16 – eget förslag (M), (L), (MP), (C), (KD) 
 

 

 

 

Södermalms stadsdelsnämnd  

 

2019-11-19 

Ärende 16 

 

Dansbana på Långholmen och upprustning 

av området kring Reimersholmsbron 

 

Christoffer Järkeborn m.fl., M 

Anne-Lie Elfvén, L 

Anna-Klara Müntzing, MP 

       Lars Rottem Krangnes, C 

       Frida Bondesson, KD 

 

 

Förslag till beslut:  

Att förvaltningen med Statens fastighetsverk undersöker möjligheten att uppföra en dansbana på 

lämplig plats på Riddarholmen.  

 

Den dansbana som kom till i stadsdelen efter ett medborgarförslag har blivit en verklig succé. Särskilt 

efter flytten från den första placeringen där en del boende blev störda av ljudet. Alla möjliga sorters 

dans, med livemusik och utan, unga gamla, queerdans, solodans och pardans av olika slag finns nu 

sommartid vid Årstaviken. Både ordnat och spontant.   

Vi välkomnar förslaget om ytterligare en dansbana i stadsdelen, men som förvaltningen pekar på finns 

tyvärr skäl till varför det ej kan genomföras på den platsen.   

En möjlig alternativ plats skulle kunna vara Riddarholmen där vi anser att en dansbana skulle kunna 

vara ett fantastiskt tillskott.  

Vi vill därför att förvaltningen undersöker denna möjlighet med Statens fastighetsverk som ansvarar 

för marken på Riddarholmen. Om det finns andra planer på sikt för platsen skulle dansbanan ändå 

kunna fungera en tid.  
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Bilaga § 19 – särskilt uttalande (M), (L), (MP), (C), (KD) 

 
 

Södermalms stadsdelsnämnd  

 

2019-11-19 

Ärende 19 

 

Särskilt uttalande  

 

Christoffer Järkeborn m.fl., M 

Anne-Lie Elfvén, L 

Anna-Klara Müntzing, MP 

     Lars Rottem Krangnes, C 

   Frida Bondesson, KD 

 

 

 

Sjundeklasserna på Ekens skola i Hammarby sjöstad har genomfört ett projekt om stadsdelens 

historia, föreningskunskap och lokaldemokrati i samarbete med Sjöstadens 

Hembygdsförening. Projektet har genomförts med visst föreningsbidrag från 

stadsdelsnämnden till hembygdsföreningen.  

 

Klasserna listade bland annat ett antal förslag på förbättringar i stadsdelen, som har framförts 

som medborgarförslag av representanter för eleverna. Vi tycker att förslagen om en trappa 

från Ekens skola till Vävar Johans gata, fler skräpkorgar och dricksfontäner på skolgården är 

bra förslag, och vill skicka dessa vidare till SISAB som ansvarar för skolan och skolgårdens 

mark. Vi stödjer också att stadsdelsförvaltningen här i Södermalm ser över möjligheterna för 

en vattenutkastare i Sickla park när parken nu ska rustas upp.  

 

Medborgarförslag är en möjlighet för stockholmarna att föreslå förändringar eller 

förbättringar i den egna stadsdelen. Det är många som lämnar medborgarförslag i Södermalm 

och varje år är det ett antal konkreta förslag som helt eller delvis blir verklighet. Andra 

inspirerar till nya idéer och arbetssätt, eller skickar helt enkelt en viktig signal om vad som rör 

sig i stadsdelen. Medborgarförslagen är en viktig del av dialogen mellan medborgare och 

lokalpolitiker mellan valen.  

 

Även barn och unga kan lämna medborgarförslag till Stockholms stadsdelsnämnder. Eftersom 

det inte finns någon begränsning när det gäller ålder är det en av få formella möjligheter för 

unga under 18 år att utöva inflytande i kommunen en bor i.  

 

För den grönblå majoriteten är det viktigt att alla ungdomar känner till sina demokratiska fri- 

och rättigheter och får konkret, praktisk kunskap om olika sätt att engagera sig och påverka 

lokalsamhället. Föreningar är skolor i demokrati och en viktig kanal för engagemang och 

delaktighet. Vi vill underlätta för ett stärkt samarbete mellan Södermalms demokratiska 

föreningsliv, stadsdelens skolor, förvaltningen och ungdomsrådet.  

 

Projektet på Ekens skola är ett av fler bra exempel på hur detta kan se ut i praktiken. Vi ser 

gärna fler liknande projekt i Södermalm i framtiden, och fler medborgarförslag från elever 

och andra ungdomar under 18 år.  
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Bilaga § 19 – särskilt uttalande (S) och (V) 

 

2019-11-19 

Ärende 19 

Byggande av trappa, dricksfontäner och 

fler papperskorgar 

 

Anders Göransson m.fl. S 

Birgitta Sevefjord m.fl. V  

 

 

Särskilt uttalande  

2015 beslutade Södermalms stadsdelsnämnd att stärka föreningslivet och 

samtidigt öka medborgarnas möjlighet till demokratiskt inflytande i vårt 

stadsdelsområde. Som ett led i det arbetet beviljade vi olika demokratibidrag om 

totalt 301 000 kronor, Sjöstadshembygdsförening var en av de organisationer som 

fick pengar för projektet på Ekens skola.   

Vi har, tillsammans med flera av de andra partierna, besökt skolan vid flera 

tillfällen. Medborgarförslagen i detta ärende är ett av resultaten av dessa träffar.  

 

I sak har vi inget att invända mot förvaltningens resonemang i tjänsteutlåtandet 

men vi hoppas på en lyhördhet i genomförandet och en bra återkoppling till 

skolan och eleverna.    

Vi vill samtidigt passa på att påminna om vår skrivelse från i juni i år för att 

utveckla den lokala demokratin. Vi ville bl.a. att förvaltningen skulle undersöka 

möjligheten att genomföra en riktad informationsinsats mot Södermalms 

gymnasieskolor i syfte att få eleverna att skriva medborgarförslag till nämnden 

och samtidigt rekrytera nya medlemmar till stadsdelens ungdomsråd. 

Förhoppningsvis kan erfarenheterna från Ekens skola underlätta i det arbetet.  
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